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PROTOKÓŁ NR L/18 
z obrad L zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani Haliny Muryjas-Rząsy – 

Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo. 

 

 Stan liczbowy radnych – 21 

 Radnych obecnych na Sesji – 21 

 Sesję rozpoczęto o godz. 15.30 

 Sesję zakończono o godz. 18.50 

 Sesja nagrywana w wersji audio-video 

 

 

Radni obecni na Sesji RM: 

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta 

6. Dembiński Wiesław 

7. Fadrowski Zbigniew 

8. Fidura Jerzy 

9. Formejster Wojciech 

10. Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Maleszewski Wojciech 

13. Mścichowski Andrzej 

14. Muryjas-Rząsa Halina 

15. Niewiarowski Andrzej 

16. Opara Anna 

17. Paszkowski Tomasz 

18. Podlaski Kazimierz 

19. Purwin Daniel 

20. Stefańska Monika 

21. Stuchła Marcin 

/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/ 

W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z listą obecności, która stanowi Załącznik nr 2 

do Protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad L Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja na temat gospodarki mieszkaniowej miasta. 

6. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie miasta w oparciu o dane statystyczne 

i finansowe za 2017 r. 

7. Ocena stanu dróg miejskich po okresie zimowym. 

8. Polityka społeczna miasta: 

a) rozmiary i formy pomocy społecznej za rok 2017, wsparcia udzielane osobom 

potrzebującym, w tym samotnym, chorym i znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej; 

b) realizacja programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewska Karta Seniora”. 
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9. Formy pomocy i współpracy miasta ze środowiskiem seniorów. 

10. Zadania i funkcjonowanie Środowiskowego Domu Samopomocy w aspekcie pomocy osobom 

wymagającym wsparcia. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Miejskiej Komisji ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych: 

a) działania profilaktyczne, w tym w szkołach, 

b) funkcjonowanie Klubu „Zdrowie i Trzeźwość”, 

c) działalność świetlicy socjoterapeutycznej. 

12. Realizacja programów zdrowotnych w mieście Grajewo – efekty, problemy. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych; 

c) przeniesienia i renowacji Pomnika Niepodległości; 

d) podziału miasta Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych; 

e) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego; 

f) określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej; 

g) zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące 

utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 

sposobu jej rozliczenia; 

h) uchylająca uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu 

nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu 

Administracji Domów Mieszkalnych w Grajewie; 

i) udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu; 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

k) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

16. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Miasta. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie L Sesji Rady Miasta. 

ad 1. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia L zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: „Otwieram L 

zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na 21 

radnych obecnego składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 21 radnych, co stanowi kworum 

i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał.  

ad 2. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przedstawiła porządek obrad L zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3 

do Protokołu. Poinformowała, że na jej ręce wpłynął wniosek Burmistrza /Załącznik nr 4 

do Protokołu/ o wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania z realizacji „Miejskiego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w roku 2017”. Zaproponowała, by był to nowy pkt 13 – wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy 

punkt 13. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 
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Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy pkt 13 – przy 21 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Dodała, że przedmiotowy wniosek zawiera również prośbę o wprowadzenie do porządku obrad 

oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 rok. Zaproponowała, by był to nowy pkt 14 – wniosek 

poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy 

punkt 14. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy pkt 14 – przy 21 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Wobec braku innych wniosków poinformowała, że porządek obrad realizowany będzie 

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad L Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja na temat gospodarki mieszkaniowej miasta. 

6. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie miasta w oparciu o dane statystyczne i 

finansowe za 2017 r. 

7. Ocena stanu dróg miejskich po okresie zimowym. 

8. Polityka społeczna miasta: 

a) rozmiary i formy pomocy społecznej za rok 2017, wsparcia udzielane osobom 

potrzebującym, w tym samotnym, chorym i znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej; 

b) realizacja programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewska Karta Seniora”. 

9. Formy pomocy i współpracy miasta ze środowiskiem seniorów. 

10. Zadania i funkcjonowanie Środowiskowego Domu Samopomocy w aspekcie pomocy osobom 

wymagającym wsparcia. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Miejskiej Komisji ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych: 

a) działania profilaktyczne, w tym w szkołach, 

b) funkcjonowanie Klubu „Zdrowie i Trzeźwość”, 

c) działalność świetlicy socjoterapeutycznej. 

12. Realizacja programów zdrowotnych w mieście Grajewo – efekty, problemy. 

13. Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2017”. 

14. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 rok. 

15. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych; 

c) przeniesienia i renowacji Pomnika Niepodległości; 

d) podziału miasta Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych; 

e) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego; 

f) określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej; 

g) zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące 

utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 

sposobu jej rozliczenia; 
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h) uchylająca uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu 

nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu 

Administracji Domów Mieszkalnych w Grajewie; 

i) udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu; 

j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

k) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

16. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

17. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

18. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Miasta. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie L Sesji Rady Miasta. 

 

Poza porządkiem obrad Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Grajewie pan Arkadiusz Lichota zaprosił wszystkich na powiatowe obchody Dnia Strażaka 

4 maja 2018 r. Następnie głos zabrał starosta grajewski. 

Pan Zygmunt Kruszyński – Starosta Grajewski 

Zwrócił się z prośbą o przyznanie dotacji celowej w wysokości 375.126,00 zł (275.126,00 zł 

w ramach zwrotu zapłaconego podatku od nieruchomości za lata 2016-2017 oraz dodatkowe 

100.000,00 zł) na realizację zadań inwestycyjnych pn.: „Wykonanie pracowni zabiegowej 

z montażem angiografu w części pomieszczeń Szpitala Ogólnego im. Dr Witolda Ginela 

w Grajewie” oraz „Przebudowy (modernizacji) Oddziału Internistyczno-Kardiologicznego  Szpitala 

Ogólnego w Grajewie, w tym przebudowa (modernizacja) Sali intensywnego nadzoru 

kardiologicznego wraz z jej doposażeniem”. Swoją wypowiedź obudował szerokim kontekstem 

merytorycznym. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Uzupełnił wypowiedź Starosty Grajewskiego o wytłumaczenie tego, w jaki w sposób przedmiotowe 

inwestycje wpłyną na opiekę pacjentów oraz sytuację Szpitala. 

Pan Wojciech Formejster – Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Rodziny 

Zapytał, jakie Szpital podjął kroki w związku z budową lądowiska dla helikopterów. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Powiedział, że obecnie przygotowywany jest przetarg. Dodał, że nieoceniona jest pomoc Posła 

na Sejm RP pana Kazimierza Gwiazdowskiego przy uzyskaniu wysokiego dofinansowania 

ze środków budżetu państwa. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Zapytał, czy przy Szpitalu funkcjonuje przychodnia kardiologiczna oraz czy w Szpitalu 

przeprowadzane są zabiegi koronarografii serca. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Odpowiedział, że w tej chwili nie jest czynna poradnia kardiologiczna w związku z brakiem 

kontraktu z NFZ. Jeśli w Szpitalu utworzony zostanie oddział kardiologii inwazyjnej, to taka 

poradnia zostanie utworzona. Odnośnie zabiegów koronarografii serca powiedział, że to właśnie 

angiograf (który Szpital chce zakupić) służy do badania pod kątem potrzeby przeprowadzenia tego 

zabiegu. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Zapytał, czy jedynym powodem braku poradni kardiologicznej jest brak oddziału kardiologicznego. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Powiedział, że ostatni konkurs na taką poradnię był około 4 lat temu. Wtedy Szpital przegrał i od tej 

pory  NFZ nie rozpisał nowego. W momencie, gdy powstanie oddział kardiologiczny, NFZ będzie 

zmuszony do rozpisania nowego konkursu. 

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Powiedziała, że w służba zdrowia w Polsce jest niedoinwestowana i pewne problemy zostały 

w naszym przypadku scedowane na starostwo, dlatego też zmuszone jest ono prosić o pomoc 

gminy. 
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Pani Scholastyka Chełmińska – Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Zapytała o sprawę oddziału zakaźnego. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Powiedział, że szukamy środków na budowę lekkiego pawilonu na jego potrzeby. Dodał, że tu 

również bardzo stara się pomóc Poseł na Sejm RP pan Kazimierz Gwiazdowski. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, czy w Centrum Psychiatrycznym w Grajewie będzie psychiatra dziecięcy. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Odpowiedział, że jest to program pilotażowy i obejmuje jedynie psychiatrię osób dorosłych – temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Zapytał, kiedy Szpital chce przeprowadzić wspomniane na wstępie inwestycje. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Odpowiedział, że koniec inwestycji planowany jest na 30 września, a otwarcie oddziału 

na 1 stycznia. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, o zaległości Szpitala w stosunku do jednostek miejskich. 

Pan Grzegorz Dembski – Dyrektor Szpitala Ogólnego w Grajewie 

Odpowiedział, że względem PEC w Grajewie Szpital nie ma zaległości. 

Pan Grzegorz Purwin – Dyrektor ZWiK 

Powiedział, że Szpital reguluje swoje zaległości względem ZWiK na bieżąco. 

Pan Zygmunt Kruszyński – Starosta Grajewski 

Podziękował za udzielenie głosu. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

W związku z obecnością w sali obrad Starosty, zachęcił do zadawania mu pytań odnośnie relacji 

miasto – powiat (m.in.: sprawa Agrocentrum, ul. Spokojnej, ul. Przemysłowej). 

Pan Zygmunt Kruszyński – Starosta Grajewski 

Powiedział, że dziś nie jest przygotowany od odpowiedzi na pytania. 

ad 3. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”. Przedstawiła wykaz interpelacji 

i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym /Załącznik nr 5 do Protokołu/. 

Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Podziękował Burmistrzowi za organizację II Ogólnopolskiego Turnieju Tańca Towarzyskiego. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zadała następujące pytania: 

• Kiedy będzie można składać nowe wnioski o przydział mieszkań w TBS? 

• Czy została przeprowadzona kontrola przez audytora w KS Warmia Grajewo? 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 16. 

lub wcześniej, przy okazji omawiania spraw merytorycznie związanych z poruszanymi w pytaniach 

tematami. 

ad 4. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że w dyspozycji państwa Radnych 
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są informacje na temat realizacji uchwał Rady Miasta Grajewo, które zostały podjęte podczas 

XLV Sesji Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne /Informacje stanowią 

Załącznik nr 6 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Na wstępie odniósł się do końcowych słów Starosty Grajewskiego – powiedział, że sprawy 22-

tysięcznego miasta leżącego w 44-tysięcznym powiecie są bardzo ważne i warto byłoby 

odpowiedzieć na kilka pytań. Następnie przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo                     

z kierowania bieżącymi sprawami miasta oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań 

wielokierunkowych, tj. reprezentowania miasta Grajewo na zewnątrz. Przedstawił również 

sprawozdanie z podpisanych Zarządzeń Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie 

od poprzedniej zwyczajnej sesji Rady Miasta, tj. od dnia 28 marca 2018 roku do dnia dzisiejszego 

/Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 7 do Protokołu/. 

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Zapytała, jakie są koncepcje architektoniczne przebiegu trasy „Rail Baltica” przez Grajewo. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że będzie to kolej szybkiego ruchu o dwóch torach w obu kierunkach i na dziś jest 

to na etapie projektowania. Chcielibyśmy, żeby skrzyżowanie drogi krajowej nr 61 z torami 

kolejowymi było bezkolizyjne – temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Andrzej Kościecha – Mieszkaniec Grajewa 

Zapytał o remont bloku przy ul. Kopernika 10a. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Zwrócił się z prośbą do przedmówcy o pozostanie na sesji do momentu podejmowania uchwały 

w sprawie zmian w budżecie miasta. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza Miasta                           

z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na XLV Sesji Rady 

Miasta – w drodze głosowania. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 28 marca 2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał 

podjętych na XLV Sesji Rady Miasta. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności 

międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 28 marca 

2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XLV Sesji Rady 

Miasta – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi 

za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

ad 5. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat gospodarki mieszkaniowej miasta /Informacja 

stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat gospodarki 

mieszkaniowej miasta. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat gospodarki mieszkaniowej 

miasta – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 6. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi na terenie 

miasta w oparciu o dane statystyczne i finansowe za 2017 r. /Informacja stanowi Załącznik nr 10 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń przypomniała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 marca 

2018 r. pozytywnie zaopiniowały przedmiotową informację. Zarządziła głosowanie nad przyjęciem 

informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat gospodarki 

odpadami komunalnymi na terenie miasta w oparciu o dane statystyczne i finansowe 

za 2017 r. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie miasta w oparciu o dane statystyczne i finansowe za 2017 r. – przy 21 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 7. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat stanu dróg miejskich po okresie zimowym 

/Informacja stanowi Załącznik nr 11 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału 

będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do 

przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta                               

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu dróg 

miejskich po okresie zimowym. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu dróg miejskich 

po okresie zimowym – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 8. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat polityki społecznej miasta, w tym: rozmiarów 

i form pomocy społecznej za rok 2017, wsparć udzielanych osobom potrzebującym, 

w tym samotnym, chorym i znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej oraz realizacji 

programów: „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewska Karta Seniora” /Informacje stanowią Załączniki 

nr 12 - 13 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź 

wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 
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wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowe informacje /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informacje na temat polityki 

społecznej miasta, w tym: rozmiarów i form pomocy społecznej za rok 2017, wsparć 

udzielanych osobom potrzebującym, w tym samotnym, chorym i znajdującym się w trudnej 

sytuacji materialnej oraz realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewska Karta 

Seniora”. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informacje na temat polityki społecznej miasta, 

w tym: rozmiarów i form pomocy społecznej za rok 2017, wsparć udzielanych osobom 

potrzebującym, w tym samotnym, chorym i znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej oraz 

realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewska Karta Seniora” – przy 21 głosach za, 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 9. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat form pomocy i współpracy miasta ze środowiskiem 

seniorów /Informacja stanowi Załącznik nr 14 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta                            

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat form pomocy 

i współpracy miasta ze środowiskiem seniorów. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat form pomocy i współpracy 

miasta ze środowiskiem seniorów – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 10. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zadań i funkcjonowania Środowiskowego Domu 

Samopomocy w aspekcie pomocy osobom wymagającym wsparcia /Informacja stanowi 

Załącznik nr 15 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi 

bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 
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Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat zadań 

i funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w aspekcie pomocy osobom 

wymagającym wsparcia. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat zadań i funkcjonowania 

Środowiskowego Domu Samopomocy w aspekcie pomocy osobom wymagającym wsparcia – przy 

21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 11. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat realizacji Programu Miejskiej Komisji ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w tym: działań profilaktycznych, w tym w szkołach;  

funkcjonowania Klubu „Zdrowie i Trzeźwość”; działalności świetlicy socjoterapeutycznej 

/Informacje stanowią Załączniki nr 16 – 18 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą 

do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowe informacje /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat realizacji 

Programu Miejskiej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w tym: działań 

profilaktycznych, w tym w szkołach;  funkcjonowania Klubu „Zdrowie i Trzeźwość”; 

działalności świetlicy socjoterapeutycznej. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat realizacji Programu 

Miejskiej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w tym: działań profilaktycznych, 

w tym w szkołach;  funkcjonowania Klubu „Zdrowie i Trzeźwość”; działalności świetlicy 

socjoterapeutycznej – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 12. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat realizacji programów zdrowotnych w mieście 

Grajewo /Informacja stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego 

materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zarządziła  

głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat programów 

zdrowotnych w mieście Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat realizacji programów 

zdrowotnych w mieście Grajewo – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
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ad 13. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji z realizacji „Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2017” /Informacja 

stanowi Załącznik nr 20 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zarządziła  głosowanie nad przyjęciem 

informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat programów 

zdrowotnych w mieście Grajewo. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat realizacji programów 

zdrowotnych w mieście Grajewo – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 14. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat zasobów pomocy społecznej za 2017 rok 

/Informacja stanowi Załącznik nr 21 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału 

będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zarządziła  głosowanie nad 

przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat zasobów 

pomocy społecznej za 2017 rok. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat zasobów pomocy społecznej 

za 2017 rok – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się 

Następnie zarządziła przerwę w obradach o godz. 17.30. Wznowienie L Sesji Rady Miasta nastąpiło 

o godz. 17.40. 

ad 15. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia punktu 16. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał. 

 

ad 15a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy zawarte 

na czas oznaczony do 3 lat. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/376/18 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. 
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Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/376/18 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami 

mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat /Uchwała stanowi Załącznik nr 22 

do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 15b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 

zawodowych. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr L/377/18 w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

doradców zawodowych. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr L/377/18 w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 

zawodowych /Uchwała stanowi Załącznik nr 23 do Protokołu/ przy 19 głosach za, 0 przeciw, 2 

wstrzymujących się. 

ad 15c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie przeniesienia i renowacji Pomnika 

Niepodległości. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/378/18 w sprawie 

przeniesienia i renowacji Pomnika Niepodległości. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/378/18 w sprawie przeniesienia 

i renowacji Pomnika Niepodległości /Uchwała stanowi Załącznik nr 24 do Protokołu/ przy 21 

głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 
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ad 15d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie podziału miasta Grajewo na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/379/18 w sprawie 

podziału miasta Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/379/18 w sprawie podziału miasta 

Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych /Uchwała stanowi Załącznik nr 25 do Protokołu/ przy 21 głosach za,                       

0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 15e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2019 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej 

sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Powiedział, że w jego opinii ta uchwała będzie wadliwa, szkodliwa i niesprawiedliwa. Nie można 

zgodzić się ze stwierdzeniem radcy prawnego, że wrzucenie kilku kart do urny będzie się liczyło. 

Jedna osoba powinna mieć możliwość wrzucenia tylko jednej karty. Podobnie przy głosowaniu 

przez Internet – w związku z brakiem programu do weryfikacji głosów. 

Pan Ryszard Wolwark – Sekretarz Miasta 

Powiedział, że głosowanie na budżet obywatelski odbywać się będzie trzema sposobami: 

• tradycyjnie przez wrzucenie karty do urny w lokalu, 

• przez specjalny moduł do głosowania przez Internet, umieszczony na stronie miasta 

(weryfikacja odbywa się przez sms); 

• przez wydruk karty ze strony internetowej miasta - § 15 ust. 2 Załącznik nr 1. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Powiedział, że wczoraj Komisja opiniowała inne przepisy. 

Pani Barbara Dąbrowska – Radca Prawny 

Zaprzeczyła stwierdzeniu, jakoby wydała opinię o możliwości wrzucenia kilku kart przez jedną 

osobę. Dodała, że ten przepis został doprecyzowany. 

Pan Ryszard Wolwark – Sekretarz Miasta 

Poinformował, że zgodnie z sugestią radnej Moniki Stefańskiej doprecyzowana została treść karty 

do głosowania. 

Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Zapytał, czy § 4 pkt 3 w uchwale jest konieczny, skoro zapis o sposobach głosowania jest 

w Załączniku nr 1. 

Pan Ryszard Wolwark – Sekretarz Miasta 

Twierdząco odpowiedział na to pytanie. 
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Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Jako dyrektor jednostki, w której znajduje się urna do głosowania powiedział, że zapisy regulaminu 

są fikcyjne. Stwierdził, że nikt nie ma prawa sprawdzać, co osoba głosująca wpisała na karcie i ile 

kart wrzuca do urny. Ponadto nikt nie może sprawdzić, czy kartę do urny wrzuca rzeczywiście 

osoba, która ją wypełniła. 

Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta 

Powiedział, że karta powinna zostać wrzucona w obecności osoby sprawującej nadzór nad urną. 

Pan Ryszard Wolwark – Sekretarz Miasta 

Powiedział, że realizujemy zapisy ustawowe i przypomniał, że są to konsultacje społeczne, 

a nie wybory. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przed głosowaniem przypomniała o przepisach, które po wczorajszym posiedzeniu Komisji zostały 

doprecyzowane. Następnie zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały wraz z poprawkami /Opinia Komisji stanowi 

Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr L/380/18 w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2019 rok. 

Głosowanie: 18 głosów za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr L/380/18 w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego na 2019 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 26 

do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 3 wstrzymujących się. 

ad 15f 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych 

kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr L/381/18 w sprawie określenia trybu 

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 

inicjatywy lokalnej. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr L/381/18 w sprawie określenia trybu 

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 

lokalnej /Uchwała stanowi Załącznik nr 27 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw,                          

1 wstrzymującym się. 
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ad 15g 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym 

dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia. Zapytała,  

czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/382/18 w sprawie 

zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące 

utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji 

i sposobu jej rozliczenia. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/382/18 w sprawie zasad udzielania 

spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące utrzymanie wód i urządzeń 

wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia /Uchwała 

stanowi Załącznik nr 28 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 15h 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zwolnienia 

z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Administracji Domów Mieszkalnych w Grajewie. 

Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń 

do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia 

stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/383/18 uchylającą 

uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków 

obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Administracji 

Domów Mieszkalnych w Grajewie. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/383/18 uchylającą uchwałę 

w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych 

za 2017 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Administracji Domów Mieszkalnych 

w Grajewie /Uchwała stanowi Załącznik nr 29 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw,                     

0 wstrzymujących się. 
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ad 15i 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/384/18 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/384/18 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu /Uchwała stanowi Załącznik 

nr 30 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 15j 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr L/385/18 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr L/385/18 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027 /Uchwała stanowi Załącznik nr 31 do 

Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się. 

ad 15k 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2018 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił główne zmiany budżetu miasta na 2018 rok. Szczegółowo omówił zabezpieczenie 

środków na remont i zakres prac w budynku przy ul. Kopernika 10A, a także na przeprowadzenie 

inwestycji budowy kanalizacji sanitarnej w obrębie ul. Kościelnej. 
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/386/18 w sprawie 

zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr L/384/18 w sprawie zmian 

w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 32 do Protokołu/ przy 

21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Pan Andrzej Kościecha – Mieszkaniec Grajewa 

Podziękował Radzie Miasta za decyzję o zabezpieczeniu środków na remont bloku przy ul. 

Kopernika 10A. 

ad 16. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski zgłoszone 

przez Państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

O odpowiedź na pytanie pani Moniki Stefańskiej dotyczące składania nowych wniosków o przydział 

mieszkań w TBS zwrócił się do Prezesa TBS. 

Pan Tomasz Strózik – Prezes TBS Sp. z o. o. 

Powiedział, że przez 17 lat przyjmowania wniosków o przydział mieszkania w zasobach TBS tylko 

raz była przerwa, która trwała od 1 stycznia do 31 marca 2018 r. Od 1 kwietnia nowe wnioski znów 

są przyjmowane. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie pani Moniki Stefańskiej dotyczące kontroli audytora w KS Warmia 

Grajewo powiedział, że taka kontrola właśnie rozpoczęła się wczoraj – sprawdzamy rozliczenie 

dotacji. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany. 

ad 17. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo 

z działalności w okresie międzysesyjnym /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 33 do Protokołu/ 

w zakresie: 

a) organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta; 

b) kontaktu z mieszkańcami Grajewa; 

c) reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii przedstawionego 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej 

Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta 

Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym – przy 21 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję. 

ad 18. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z XLIX Sesji Rady Miasta, 

który udostępniony był na stronie z materiałami, wyłożony był w Biurze Rady Miasta, a obecnie 

znajduje się w sali obrad. Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub 

zgłosić wnioski do treści protokołu. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Powiedział, że nie zgadza się z zapisem z protokołu z punktu 17. Będącego wypowiedzią 

Burmistrza Miasta, a brzmiącego następująco: „Odpowiadając na pytanie pana Kazimierza 

Podlaskiego dotyczące kradzieży barierek przy ul. Braci Świackich powiedział, że jest to zwykły 

wandalizm i radny powinien zgłosić to Policji.” Stwierdził, że barierki to nie jego własność i nie 

może tego zgłaszać. Dodał, że pytał jedynie, czy wiadomo co się dzieje z barierkami i takiej 

odpowiedzi z ust Burmistrza nie było. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiedział, że każdy mieszkaniec, który wie o popełnieniu przestępstwa, powinien taki fakt 

zgłosić, a tym bardziej osoba publiczna, jaką jest radny. Zapewnił jednak, że sprawa została 

zgłoszona Policji przez Urząd Miasta. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z brakiem innych zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym przyjęła Protokół Nr XLIX/18  z obrad XLIX zwyczajnej 

sesji Rady Miasta z dnia 28 marca 2018 roku – bez wprowadzania zmian 

w jego treści. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta przyjęła Protokół Nr XLIX/18 z obrad XLIX zwyczajnej Sesji Rady 

Miasta z dnia 28 marca 2018 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 20 głosach za, 0 

przeciw i 1 wstrzymującym się. 

ad 19. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”. Wraz Burmistrzem poinformowała 

o nadchodzących wydarzeniach – przedstawili ich kalendarz. Poinformowała też o  pismach: 

• Pismo z Ministerstwa Cyfryzacji w sprawie stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

/Załącznik nr 33 do Protokołu/; 

• Prośba Komendanta Powiatowego PSP w Grajewie o dofinansowanie /Załącznik nr 34 

do Protokołu/; 

• Prośba mieszkańców budynku przy ul. Ełckiej 5 w Grajewie /Załącznik nr 35 

do Protokołu/. 

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Poruszyła temat zaśmieconych ulic: Dwornej i Ełckiej. Zapytała też o odszczurzanie miasta. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Zapewnił, że Urząd zajmie się sprawą śmieci. Powiedział, że miasto nie prowadzi deratyzacji, 

ale jeśli jest taka potrzeba, to podejmiemy ten temat. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Odniósł się do czystości terenu przy GCK. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z brakiem innych zgłoszeń, uznała ten punkt porządku za zrealizowany. 



19/19 

ad 20. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 18.50 zamknęła L Sesję Rady Miasta Grajewo, 

wypowiadając następujące słowa: „Zamykam L zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant 

 

 

Karol Rutkowski 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

 

 mgr Halina Muryjas-Rząsa 

 

 

 

 

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

Retransmisja obrad dostępna pod adresem: 

 

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/ 

 


